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Protokół nr XX.2017 
XX Sesji Rady Gminy Ręczno 

dnia 9 lutego 2017 r. 
RG.0002.1.2017 

rozpoczęcie godz. 10.00 
zakończenie godz. 11.50 

              Miejsce obrad – sala GOK w Ręcznie  
 
Obecni radni                                                                                      Nieobecni radni  
 

1. Betka Włodzimierz                 
2. Chmura Izabela 
3. Filocha Jan 
4. Flasz Ewa  
5. Janiec Agata 
6. Karbowiak Kazimierz 
7. Konarski Zdzisław  
8. Lesiakowski Bogusław  
9. Łosiewicz Jacek  
10. Michalski Kazimierz 
11. Ośmiałowski Krzysztof  
12. Patek Marzena 
13. Ślusarczyk Dariusz  
14. Zawada Mirosław 

 
O godz. 10:00 Przewodniczący Rady Gminy Mirosław Zawada otworzył XX Sesję 

Rady Gminy Ręczno, powitał radnych oraz osoby zaproszone. W sesji uczestniczyli goście 
zaproszeni: 

Piotr Łysoń -Wójt Gminy  
Marcin Kusa - Zastępca Wójta 
Maria Lesiakowska - Sekretarz 
Bożena Jarosińska - Skarbnik 
Józef Korpas – Radny Powiatu 
Agata Studniarek – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Stobnicy 
Anna Nowak  - Radca Prawny 
Elżbieta Krawczyk – Kierownik GOPS 
Małgorzata Woźnica – Dyrektor Gminnej Biblioteki Publicznej w Ręcznie 
Zofia Karlińska – Insp. ds. edukacji, zdrowia, kultury i sportu 
Barbara Gołygowska – Insp. ds. zamówień publicznych, inwestycji, gospodarki ziemią 
Małgorzata Żak – Przew. Gm. Kom. Profilaktyki i Rozwiązywania Probl. Alkoholowych  
Dariusz Chablewski – Podinsp. ds. rolnictwa i ochrony środowiska 
Danuta Filocha - Stowarzyszenie Rozwoju Gminy Ręczno 

 Marek Kręglewski – przedstawiciel Izby Rolniczej 
 
Ad pkt 2.  Na podstawie podpisanej listy obecności w obradach uczestniczy 14 radnych 
(pełny skład rady gminy), obrady są prawomocne. Listy obecności radnych i gości stanowią 
pisemne załączniki do protokołu. 
  
Ad pkt 3.  Protokół z poprzedniej sesji był wyłożony do wglądu przed rozpoczęciem obrad. 
Radni nie wnosili uwag do zapisów w nim zawartych, protokół został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad pkt 4. Radni nie zgłaszali zmian do porządku obrad, porządek jak w zaproszeniu: 

1. Otwarcie.  
2. Stwierdzenie kworum. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
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4. Przedstawienie porządku obrad. 
5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach między sesjami. 
6. Sprawozdanie Wójta Gminy z ważniejszych działań, decyzji i prac w okresie między 

sesjami. 
7. Sprawozdanie z realizacji uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Ręcznie na 2016 r. 
8. Sprawozdanie z realizacji uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Ręczno na lata 2016-2018. 
9. Podjęcie uchwał: 

 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ręczno na lata 2017-
2024; 

 w sprawie zmiany budżetu Gminy Ręczno na 2017 rok; 

 w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do 
nowego ustroju szkolnego; 

 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości – działki nr 164 położonej 
w Ręcznie, gmina Ręczno; 

 zmieniająca uchwałę w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczenia opłat za 
gospodarowanie odpadami komunalnymi; 

 w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Ręczno w 2017 roku. 

10. Interpelacje i zapytania radnych. 
11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
12. Sprawy różne. 
13. Zakończenie obrad. 

 
Ad pkt 5. Przewodniczący Mirosław Zawada przedstawił informacje o swoich działaniach 
między sesjami - informacja stanowi pisemny załącznik do protokołu.  
 
Ad pkt 6. Wójt Gminy Piotr Łysoń przedstawił sprawozdanie z ważniejszych działań, 
podejmowanych decyzji oraz wydanych zarządzeń w okresie miedzy sesjami - sprawozdanie 
stanowi pisemny załącznik do protokołu. 
 
Ad pkt 7. Sprawozdanie z realizacji uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Ręcznie na 2016 r. przedstawiła Małgorzata 
Żak – przew. GKPRPA (sprawozdanie stanowi pisemny załącznik do protokołu). 
 
Ad pkt 8. Sprawozdanie z realizacji uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 
Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Ręczno na lata 2016-2018 przedstawiła Małgorzata 
Żak (sprawozdanie stanowi pisemny załącznik do protokołu). 
 
Ad pkt 9. Podjęcie uchwał:  
 

 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ręczno na lata 
2017-2024 

 

Skarbnik Bożena Jarosińska 
Radni otrzymali przed sesją projekt uchwały w sprawie zmiany WPF na lata 2017-2024 
i projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu na 2017 r. po wprowadzeniu kolejnych zmian, 
niektóre zmiany były już omawiane na posiedzeniach komisji. Ponieważ 1 lutego wpłynęła 
informacja z ministerstwa  finansów o ostatecznych kwotach subwencji, wprowadzamy do 
budżetu subwencję oświatową. Subwencja wpłynęła w wysokości wyższej o 21 436,00 zł 
(tab. nr 1). Zmniejszone zostały udziały gminy w podatku dochodowym od osób fizycznych 
o 630,00 zł. Na sesji łącznie wprowadzamy do budżetu kwotę 358 864,00 zł. Dochody po 
zmianach wynoszą 14 982 486,60 zł. 
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W wydatkach budżetu, oprócz omówionych zmian na komisjach, wprowadzamy jeszcze trzy 
zmiany: 

1) Gospodarka mieszkaniowa / Gospodarka gruntami i nieruchomościami – „Budowa 
altany rekreacyjnej dla sołectwa Bąkowa Góra” kwota 10 000,00 zł.  

2) Administracja publiczna / Pozostała działalność / Zakup materiałów i wyposażenia – 
kwota 7 000,00 zł na „Kultywowanie tradycji poprzez organizację imprezy plenerowej 
w Majkowicach – Noc Świętojańska”.  

Wzorem lat poprzednich składamy dwa wnioski do Urzędu Marszałkowskiego w Łodzi. 
Wnioski należy złożyć do 17 marca br., dlatego zabezpieczamy na te zadania środki. Do 
budowy altany wnioskujemy o 50% z UM a 50% z naszych środków, środki z UM wpływają 
dopiero po realizacji. 

3) Różne rozliczenia – rezerwę na zarządzanie kryzysowe zwiększamy o 1 085,00 zł. 
W projekcie uchwały w sprawie zmiany budżetu na 2017 r. w § 6 jest wprowadzona 
poprawka do uchwały nr XIX.137.2016 Rady Gminy Ręczno z dnia 29 grudnia 2016 r. 
w sprawie uchwalenia budżetu gminy Ręczno na 2017 rok § 3 pkt 2 otrzymuje 
brzmienie  

„2) celową w wysokości 36 100,00 zł z przeznaczeniem na zarządzanie kryzysowe.”. 
 

Zmniejsza się deficyt, przychody zmniejszamy  o 160 779,00 zł, przychody z zaciągniętych 
pożyczek i kredytów na rynku krajowym wynoszą 1 939 221,00 zł. 
 
Radni nie zgłosili pytań do omówionych zmian budżetu. 
 
Przewodniczący Mirosław Zawada odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany WPF Gminy 
Ręczno na lata 2017-2024, poddał projekt pod głosowanie, za przyjęciem głosowało 
14 radnych, nie było głosów przeciwnych i wstrzymujących (przy stanie rady gminy 
14 radnych). Projekt stał się uchwałą Rady Gminy Ręczno nr XX.152.2017 z dnia 9 lutego 
2017 r., uchwała stanowi pisemny załącznik do protokołu. 
 

 w sprawie zmiany budżetu Gminy Ręczno na 2017 rok 
 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Ręczno na 
2017 rok, poddał projekt pod głosowanie, za przyjęciem głosowało 14 radnych, nie było 
głosów przeciwnych i wstrzymujących. Projekt stał się uchwałą Rady Gminy Ręczno nr 
XX.153.2017 z dnia 9 lutego 2017 r., stanowi pisemny załącznik do protokołu. Uchwała 
wchodzi w życie z dniem podjęcia i podlega ogłoszeniu w Dzienniku Urzędowym 
Województwa Łódzkiego. 
 

 w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do 
nowego ustroju szkolnego 

 

Insp. ds. edukacji, zdrowia, kultury i sportu Zofia Karlińska 
Weszła w życie nowa ustawa Prawo oświatowe i należy dostosować sieć szkół do nowego 
ustroju szkolnego. U nas istniejąca dotychczas sieć szkół i obwody, pozostają bez zmian. 
Jest tylko niewielka zmiana dotycząca granicy obwodów – miejscowość Łęg Ręczyński od 
nr 1 do nr 44 przypisana jest do szkoły w Ręcznie a od nr 45 do końca (Placówki) do szkoły 
w Stobnicy. Uczniowie z Łęgu Ręczyńskiego uczęszczali dotychczas w części do szkoły 
w Ręcznie i w Stobnicy, a przepisanie dziecka wiązało się z niepotrzebną biurokracją. 
Obecnie do szkoły w Stobnicy uczęszcza jedno dziecko z Placówek, w przyszłości będzie 
troje. Ten zapis dot. granic obwodów występuje w zał. 1 na okres od dnia 1.09.2017 r. do 
31.08.2019 r. oraz w zał. 3 na okres od 1.09.2019 r., od kiedy będą już ośmioletnie szkoły 
podstawowe. Zał. nr 4 zawiera uzasadnienie o treści: 

„Obowiązek podjęcia uchwały w sprawie projektu dostosowania sieci szkół 
podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego, wynika z art. 206 ustawy z dnia 
14 grudnia 2016 r. Przepisy wprowadzające ustawę - Prawo oświatowe (Dz. U. z 2017 r., 
poz. 60), zgodnie z którym Rada Gminy podejmuje uchwałę w sprawie projektu 
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dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego, 
wprowadzonego ww. ustawą. 

Zgodnie z zapisami nowej ustawy, z dniem 1 września 2017 r. dotychczasowa 
sześcioletnia Szkoła Podstawowa w Stobnicy staje się ośmioletnią szkołą podstawową, 
uczniowie klas I–VI dotychczasowej sześcioletniej szkoły podstawowej stają się uczniami 
odpowiednich klas ośmioletniej szkoły podstawowej. 

Natomiast Publiczny Zespół Szkolno-Gimnazjalny w Ręcznie, w skład których 
wchodzi dotychczasowa sześcioletnia szkoła podstawowa i dotychczasowe gimnazjum, staje 
się ośmioletnią szkołą podstawową. 

Niniejsza uchwała ma charakter intencyjny i stanowi podstawę do zasięgania 
obligatoryjnych opinii Kuratora Oświaty oraz związków zawodowych. Opinia Kuratora 
Oświaty jest wiążąca i odnosi się do oceny zgodności z prawem rozwiązań 
zaproponowanych w tej uchwale oraz oceny zapewnienia dzieciom zamieszkałym na terenie 
gminy możliwości realizacji obowiązku szkolnego.” 
 
Nie było pytań do projektu uchwały. 
 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie projektu dostosowania sieci szkół 
podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego, poddał projekt pod głosowanie, za 
przyjęciem głosowało 14 radnych, nie było głosów przeciwnych i wstrzymujących. Projekt 
stał się uchwałą Rady Gminy Ręczno nr XX.154.2017 z dnia 9 lutego 2017 r., stanowi 
pisemny załącznik do protokołu.  
 

 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości – działki nr 164 
położonej w Ręcznie, gmina Ręczno 

 

Pytań nie zgłoszono.  
 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 
nieruchomości – działki nr 164 położonej w Ręcznie, poddał projekt pod głosowanie, za 
przyjęciem głosowało 14 radnych, nie było głosów przeciwnych i wstrzymujących. Projekt 
stał się uchwałą Rady Gminy Ręczno nr XX.155.2017 z dnia 9 lutego 2017 r., stanowi 
pisemny załącznik do protokołu.  
 

 zmieniająca uchwałę w sprawie terminu, częstotliwości i trybu uiszczenia 
opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

 

Nie było pytań. 
 

Przewodniczący rady gminy odczytał projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
terminu, częstotliwości i trybu uiszczenia opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi, 
poddał projekt pod głosowanie, za przyjęciem głosowało 14 radnych, nie było głosów 
przeciwnych i wstrzymujących. Projekt stał się uchwałą Rady Gminy Ręczno 
nr XX.156.2017 z dnia 9 lutego 2017 r., stanowi pisemny załącznik do protokołu. Uchwała 
wchodzi w życie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym 
Województwa Łódzkiego. 
 

 w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Ręczno w 2017 roku 

 

Podinsp. ds. rolnictwa i ochrony środowiska Dariusz Chablewski poinformował, że już 
otrzymaliśmy pozytywną opinię Powiatowego Lekarza Weterynarii dot. projektu programu 
opieki nad zwierzętami w 2017 r.   
 

Przewodniczący odczytał projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy 
Ręczno w 2017 roku, poddał projekt pod głosowanie - przyjęty jednogłośnie, 14 głosów za, 
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nie było głosów przeciwnych i wstrzymujących. Projekt stał się uchwałą Rady Gminy 
Ręczno nr XX.157.2017 z dnia 9 lutego 2017 r. Uchwała stanowi pisemny załącznik do 
protokołu, wchodzi w życie z dniem podjęcia. 
 
Ad pkt 10. Interpelacje i zapytania radnych. 
 

Radny Włodzimierz Betka – pytania do radnego powiatu: 
1. Co dalej z parkingiem koło drogi powiatowej przy szkole w Stobnicy ? 
2. Czy będzie przebudowa drogi powiatowej w Stobnicy w najbliższym czasie, chociaż 

500 metrów do kilometra, droga jest w tragicznym stanie ? 
 

Radna Marzena Patek 
Pytanie dotyczące dotacji dla klubów sportowych działających na terenie naszej gminy. Przy 
analizowaniu budżetu zauważyłam, że jest zaplanowane nie 30 tys. zł a 35 tys. zł na dotacje 
dla klubów sportowych. A że pomagam w pisaniu oferty, to udałam się do urzędu zapytać 
pracownika, jaki będzie podział, czy po równo na dwa kluby ? Dowiedziałam się, że klub 
z Ręczna otrzyma 25 tys. zł a z Bąkowej Góry 10 tys. zł, czym to jest spowodowane ?  
Do 20 lutego jest termin składania ofert. 
 
Ad pkt 11. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
 
Radny Powiatu Józef Korpas 

1. Odnośnie interpelacji radnego Włodzimierza Betki dnia 23 listopada 2016 r. 
zwróciłem się do Zarządu Powiatu z pismem z prośbą o zabezpieczenie rowu obok 
Szkoły Podstawowej w Stobnicy. Rów ten z powodu głębokości, zbyt wąskiego pasa 
jezdni stwarza realne niebezpieczeństwo dla użytkowników drogi, przede wszystkim 
dzieci i rodziców dzieci ze Szkoły Podstawowej w Stobnicy. Zabezpieczenie 
polegałoby na zamontowaniu przepustu i zasypaniu kruszywem kamiennym na 
długości około 45 m, szerokość 1,5 m.  Orientacyjny koszt około 10 tys. zł. Po moim 
piśmie dwukrotnie dyrektor ZDP był na wizji lokalnej. W następstwie otrzymałem 
pismo w tej sprawie, że pracownicy ZDP wykonają na części rowu kolektor. Prace 
zostaną ujęte w harmonogramie robót bieżącego utrzymania na rok 2017. Dyrektor 
ZDP obiecał, że jak tylko zima ustąpi, te prace zostaną wykonane.  

2. Sprawy dotyczące inwestycji na drogach powiatowych są ściśle uzgadniane we 
współpracy z zarządem gminnym. Wspólnie podejmujemy decyzje, gdzie robimy 
nakładki asfaltowe. Współpraca z dwoma samorządami w tym zakresie układa się 
bardzo dobrze. Zarówno w 2016 r., jak i w planie 2017 r.  gmina Ręczno otrzymała 
najwięcej środków na nakładki remontowe dróg ze wszystkich gmin powiatu 
piotrkowskiego. W 2017 r. do remontu nakładkowego przewidziane są dwie drogi za 
sumę po 200 tys. zł ze strony każdego samorządu. Są to drogi Gorzkowice – Łęg 
Ręczyński (odcinek Ręczno – Łęg Ręczyński) i kontynuacja nakładki na drodze 
Kolonia Ręczno – Majkowice. Na 2017 r. nie jest przewidziana nakładka na drodze 
w Stobnicy, będą tam prowadzone bieżące remonty. Może uda się doprowadzić do 
tego, że tam gdzie są największe dziury, będzie zalana nakładka na odcinku kilkuset 
metrów.  

3. Otrzymałem też pismo, które gmina Ręczno złożyła do Zarządu Powiatu 
Piotrkowskiego z prośbą o zabezpieczenie środków w 2017 r. na remont chodnika po 
obu stronach drogi powiatowej Gorzkowice – Ręczno od skrzyżowania z drogą 
wojewódzką w kierunku Łęk Szlacheckich. Będę robił wszystko, żeby ta inwestycja 
remontowa również została ujęta w planie na 2017 r.  

4. Odnośnie interpelacji radnego Kazimierza Michalskiego dotyczącej przywrócenia 
zlikwidowanych dwóch kursów autobusów kursujących w godz. wieczornych na trasie 
Piotrków Tryb. – Ręczno (obecnie ostatni autobus odjeżdża o godz. 17.20) zwróciłem 
się z pismem do Grupy Mobilis (nowy właściciel PKS). Jako radny powiatu 
piotrkowskiego (reprezentujący w tej sprawie mieszkańców gminy Ręczno) w piśmie 
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wyraziłem stanowczy sprzeciw wobec uniemożliwienia dostępu mieszkańców do 
komunikacji publicznej poprzez likwidację kursów autobusów. Ostatni kurs autobusu 
do Ręczna o godz. 17.20 jest nieporozumieniem i stanowi olbrzymią uciążliwość dla 
pasażerów. Likwidacja późniejszych kursów autobusów, które od kilkudziesięciu lat 
umożliwiały dotarcie mieszkańcom gminy Ręczno (na trasie Piotrków Tryb. – Ręczno) 
do domu z pracy oraz po zajęciach szkolnych stanowi wyraźną dyskryminację w tej 
części powiatu. Podstawy decyzji Grupy Mobilis w odniesieniu ekonomicznym 
stanowią element nie do przyjęcia i powodują wykluczenie społeczne dla 
mieszkańców gminy Ręczno, co stanowi przesłankę do sformułowania wystąpienia 
przeciwko w/w firmie decyzją na drogę prawną przez samorząd. W imieniu własnym 
i samorządu gminy oraz mieszkańców prosiłem o podjęcie natychmiastowych działań 
mających na celu przywrócenie poprzedniego rozkładu jazdy autobusów, ze 
szczególnym uwzględnieniem kursów o godz. 18.40 oraz po godz. 22.00.   
Dnia 6.12.2016 r. otrzymałem odpowiedź na pismo, gdzie firma wskazuje, że PKS 
w Piotrkowie Tryb. jest spółką prawa handlowego i jako taka działa w celu 
zarobkowym. Każda spółka handlowa w swojej działalności kieruje się rachunkiem 
ekonomicznym i nie może podejmować działania nieopłacalne, gdyż stanowiłoby to 
przejaw niegospodarności. W związku z powyższym niedopuszczalnym stało się 
dalsze wykonywanie przez PKS w Piotrkowie Tryb. kursów, które ze względu na małą 
ilość pasażerów były deficytowe. Spółka nie może prowadzić nierentownej 
działalności, do której musi dopłacać.  
W rozmowach kuluarowych dyrektor PKS zaproponował współpracę z samorządem 
gminnym, umówione zostało spotkanie, które ostatecznie nie doszło do skutku 
(zostało odwołane). Biznes rządzi się swoimi prawami ekonomicznymi. 

 
Wójt Gminy Piotr Łysoń 
W sprawie dotacji dla klubów sportowych – odpowiedź na pytanie radnej Marzeny Patek.  
Bazową kwotą na dotacje dla klubów jest 30 tys. zł. Szkółka Piłkarska Fair Play z Ręczna 
wystąpiła o kwotę 5 tys. zł, bo chcą założyć jeszcze jedną drużynę. Ta szkółka ma pod 
opieką 60 dzieci z terenu całej gminy. Te dodatkowe 5 tys. zł zaplanowane jest dla dzieci.  
Na temat podziału tych środków nie było jeszcze żadnej dyskusji, nie było też podziału 
środków.  
 
Zastępca Wójta Marcin Kusa – W piśmie wysłanym do Zarządu Dróg Wojewódzkich zostały 
zgrupowane wszystkie wnioski, interpelacje radnych zgłoszone w 2016 r. i otrzymaliśmy 
odpowiedź Marszałka Województwa Łódzkiego - dwa pisma z dnia 17 stycznia 2017 r. 
o treści:  
 
„Nawiązując do ustaleń Komisji Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego z dnia 13.01.2017 r. 
w sprawie przejść dla pieszych na drodze wojewódzkiej nr 742 w m. Stobnica, m. Kolonia 
Ręczno i m. Bąkowa Góra informuję, co następuje: 

1. Komisja znajduje uzasadnienie do zlokalizowania w m. Bąkowa Góra na ww. drodze 
przejścia dla pieszych w rejonie skrzyżowania w km 27+950, ale pod warunkiem 
dostosowania istniejącej infrastruktury (obecnie brak chodnika po stronie prawej) do 
właściwego skomunikowania pieszych na odcinku pomiędzy istniejącym 
skrzyżowaniem a pobliskimi przystankami autobusowymi. 
Komisja sugeruje, aby zarząd drogi rozważył możliwości zabezpieczenia 
kompleksowego ruchu pieszych podczas najbliższej przebudowy ww. drogi lub 
w przypadku pozyskania dodatkowych środków finansowych na realizację 
ww. przedsięwzięcia. 
Obecne przepisy umożliwiają przejście z pobocza na drugą stronę drogi pod 
warunkiem zachowania szczególnej ostrożności. W myśl art. 13 ust 3 ustawy z dnia 
20.06.1997 r. – Prawo o ruchu drogowym (Dz. U. z 2012 r. poz. 1137 ze zm.) 
przechodzenie przez jezdnię poza przejściem dla pieszych jest dopuszczalne pod 
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warunkiem, że nie spowoduje zagrożenia bezpieczeństwa ruchu lub utrudnienia 
ruchu pojazdów. 

2. Komisja uznała za celowe dokonanie korekty w oznakowaniu przejść dla pieszych 
w rejonach szkół podstawowych w miejscowościach: Stobnica i Kolonia Ręczno. 
W miejscu istniejących samodzielnie znaków D-6 i T-27 zostaną umieszczone przez 
zarząd drogi znaki zespolone (tablice) z tłem fluorescencyjnym barwy żółtej i znakami 
D-6 i T-27. 

3.  Z uwagi na geometrię drogi (skrzyżowanie, łuk pionowy i poziomy) oraz istniejącą 
infrastrukturę Komisja negatywnie opiniuje zmianę lokalizacji istniejącego przystanku 
autobusowego w m. Stobnica, w km 15+040. 

4. Z uwagi na ograniczoną skrajnię drogową i brak możliwości wyznaczenia ciągu 
pieszego na obiekcie mostowym w m. Stobnica, w km 15+230 Komisja wnosi, aby 
zarząd drogi rozważył możliwości techniczne i finansowe zabezpieczenia ruchu 
pieszego na tym obiekcie podczas najbliższej przebudowy drogi lub w przypadku 
pozyskania dodatkowych środków finansowych na realizację ww. przedsięwzięcia. 
O podjętych decyzjach zarząd drogi powiadomi wszystkich zainteresowanych. „  

 
oraz drugie pismo o treści: 
 
„Nawiązując do ustaleń Komisji Bezpieczeństwa Ruchu Drogowego z dnia 13.01.2017 r. 
w sprawie zmian w organizacji ruchu na drodze wojewódzkiej nr 742 w m. Paskrzyn, w 
rejonie skrzyżowania z drogą w kierunku Paskrzyn Brzezie, w km 17+180 informuję, co 
następuje: 

1. Na terenie ww. miejscowości ustawione są tablice D-42 i D-43, wyznaczające „obszar 
zabudowany”, gdzie zgodnie z obowiązującymi przepisami ustawy – Prawo o ruchu 
drogowym – dopuszczalna maksymalna prędkość wynosi obecnie 50 km/h 
(w godzinach od 6.00 do 23.00) i 60 km/h (w godzinach 23.00 – 5.00). 

2. Umieszczenie lustra przy obecnym przebiegu drogi, przy istniejącym łuku poziomym 
może spowodować, że kierowca wyjeżdżając z drogi podporządkowanej zobaczy 
tylko fragment drogi głównej, co może być przyczyną niewłaściwego postrzegania 
odległości i oceny sytuacji na drodze, a tym samym może stanowić zagrożenie dla 
bezpieczeństwa w ruchu drogowym. 

3. Ewentualna zmiana geometrii ww. odcinka drogi jest możliwa jedynie w ramach 
kompleksowej przebudowy ww. odcinka drogi.  

4. Zgodnie z obowiązującymi przepisami kierowca włączający się do ruchu jest 
zobowiązany do zachowania szczególnej ostrożności. 

W związku z powyższym, przedłożony wniosek opiniuję negatywnie.” 
 

Wyblaknięty znak stop w Paskrzynie zostanie wymieniony razem z tablicami 
fluorescencyjnymi.  

W sprawie kładki w Stobnicy zostało przesłane pismo wójta do Urzędu 
Marszałkowskiego w Łodzi. Istnieje realne zagrożenie dla pieszych poruszających się przez 
most w Stobnicy. Uważamy, że w najbliższym czasie jest do wykonania kładka w Stobnicy.    
 
 
Wójt Piotr Łysoń 

1. Wniosek odnośnie oznakowania ulicy Spółdzielczej w Ręcznie będziemy realizować 
na wiosnę. 

2. Wniosek odnośnie postawienia wiaty przystankowej na Parcelantach – monitorujemy, 
sprawdzamy, na razie na tym przystanku wsiada do autobusu tylko jedna osoba, 
musimy to przeanalizować. 
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Ad pkt 12. Sprawy różne. 
 

Radny Kazimierz Karbowiak 
Dotyczy podjętej uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi, gdzie w §10 ust. 2 jest zapis „Obowiązki i warunki świadczenia całodobowej 
opieki weterynaryjnej w przypadku zdarzeń drogowych z udziałem bezdomnych zwierząt 
zostaną określone w zawartej przez Gminę umowie z gabinetem weterynaryjnym, którym to 
jest Gabinet Weterynaryjny Tadeusz Okoń, ul. Przedborska 15, 97-510 Ręczno.” A co 
w sytuacji, jeżeli lekarz będzie nieuchwytny, nie będzie odpowiadał na telefon ? Czy można 
w umowie wyznaczyć zastępczego doktora weterynarii ? 
 
Podinsp. ds. rolnictwa i ochrony środowiska Dariusz Chablewski 
Reguluje to umowa, lekarz weterynarii powinien sobie znaleźć zastępcę, jeżeli w jakimś 
czasie nie jest w stanie dopełnić usług zawartych w umowie. Dodatkowo w starostwie czy 
u powiatowego lekarza weterynarii jest weterynarz, który pełni dyżur dla terenu całego 
powiatu. W danej sytuacji, jeżeli w danej gminie nie ma lekarza weterynarii lub jego 
zastępcy, jest ogólnie lekarz powiatowy, który może taką usługę wykonać. 
 
Wójt Piotr Łysoń poinformował zebranych, że 26 lutego 2017 r. o godz. 10.00 w kościele 
parafialnym w Ręcznie zostanie odprawiona patriotyczna msza dla uczczenia 220. rocznicy 
powstania „Mazurka Dąbrowskiego” oraz 90. rocznicy ogłoszenia tegoż mazurka hymnem 
Polski. Z repertuarem pieśni patriotycznych wystąpią: chór „Jana” i orkiestra. Jest to 
inicjatywa Pana Mariana Dynarka.    
 
Ad pkt 13. Po wyczerpaniu tematyki obrad o godz. 11.50 przewodniczący rady zakończył 
obrady stwierdzeniem, że zamyka XX Sesję Rady Gminy Ręczno w dniu 9 lutego 2017 r. 
 
 
 
 
Protokołowała                       Przewodniczący Rady  
         
B. Stępień                          Mirosław Zawada 
 
 


